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متن پرسش

سلام با توجه به این که تمام افعال انسان اثری در بدن دارند پس چرا ما افعالمان را به روح یا من هم

نسبت می دهیم؟. بنده اگر اشتباه نکنم از آقای طباطبایی مفسر بزرگ خواندم که فرمودند ما افعال و

حالت هایمان را علاوه بر این که به جسم نسبت می دهیم به روح هم نسبت می دهیم. استاد بزرگ

این را از کجا می گویند؟ آیا این باب خرافی گری را باز نمی کند که ما هر عملی را به غیب نسبت

بدهیم مثلا عطسه کردن را دلیل بوسه ملائک بر گونه هایمان بدانیم و .....؟؟

متن پاسخ

باسمهتعالی: سلامعلیکم: انسان با ارادههایی که دارد بدن را در قبضهی خود قرار میدهد و از طرفی

ارادههای انسان تحت تأثیر عواملی است از جنس همان اراده و این یک بحث معرفت نفسی است.

در آن دستگاه به خوبی روشن میشود که منظور از این نوع سخنان که جنابعالی تصور میفرماد

خرافه است چیست. موفق باشید


